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  Δεν μπορώ να πιστέψω στον άβουλο άνθρωπο και
στους καθησυχασμένους πολίτες

Πηγή: ΜΑΚΕΔΟΝΙΑ ΤΗΣ
ΚΥΡΙΑΚΗΣ

Σελ.: 1,55 Ημερομηνία
έκδοσης:

29-12-2024

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

1160.81
cm²

Κυκλοφορία: 1200

Θέματα: ΚΡΑΤΙΚΗ ΟΡΧΗΣΤΡΑ ΘΕΣΣΑΛΟΝΙΚΗΣ

Μαρία
Φαραντούρη

Στη Θεσσαλονίκη
για τον... Μίκη Θεοδωράκη
Η σπουδαία ερμηνεύιρια μιλάει στη 
«ΜτΚ» για όσα κρατάει από το 2024, 
αλλά και όσα περιμένει από το 2025 55
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Με αφορμή το αφιέρωμα 
της ΚΟΘ για τα 100 χρόνια 
από τη γέννηση του Μίκη 
Θεοδωράκη, η σπουδαία 
ερμηνεύτρια μιλάει για 
τον δικό της Μίκη στη 
«ΜτΚ», σχολιάζει την τέχνη 
του σήμερα και μοιράζεται 
με το αναγνωστικό κοινό 
όσα κρατάει από το 2024, 
αλλά και όσα περιμένει 
από το 2025

ΣΥΝΕΝΤΕΥΞΗ
ΠΜ
στην Ελένη Θεοδωρίδου

Μαρία
Φαραντούρη

44
Δεν μπορώ να 
πιστέψω στον 
άβουλο άνθρωπο 
και στους 
καθησυχασμένους 
πολίτες

info
Μέγαρο Μουσικής Θεσσαλονίκης
Αίθουσα Φίλων Μουσικής (ΜΙ)
Τετάρτη 1 Ιανουάριου 2025 και Πέμπτη 
2 Ιανουάριου 2025 στις 19:00
Προπώληση εισιτηρίων: www.tsso.gr 
& εκδοτήρια ΚΟΘ

Μ
ε το σπουδαίο και αειθαλές έργο 
του Μίκη Θεοδωράκη υποδέχεται 
το νέο έτος η Μαρία Φαραντούρη 
με αφορμή τα ιοο χρόνια από τη γέννηση 

του συνθέτη σε δύο μεγάλες συναυλίες, που 
θα πραγματοποιηθούν στο Μέγαρο Μουσι
κής Θεσσαλονίκης. Η κατεξοχήν ερμηνεύ- 
τρια των έργων του συμμετέχει στο αφιέρω
μα της Κρατικής Ορχήστρας Θεσσαλονίκης 
προς τιμήν του μεγάλου μουσικοσυνθέτη, 
όπου θα παρουσιαστούν γνωστά και αγαπη
μένα τραγούδια του σε ενορχήστρωση του 
Αντώνη Σουσάμογλου υπό τη διεύθυνση του 
μαέστρου Μύρωνα Μιχαηλίδη. Με αυτήν 
την αφορμή η σπουδαία ερμηνεύτρια μιλάει 
για τον δικό της Μίκη στη «ΜτΚ», σχολιά
ζει την τέχνη του σήμερα και μοιράζεται με 
το αναγνωστικό κοινό όσα κρατάει από το 
2024, αλλά και όσα περιμένει από το 2025.

Ερμηνεύετε για άλλη μία φορά επί σκη
νής Μίκη Θεοδωράκη, αυτή τη φορά με 
αφορμή τα 100 χρόνια από τη γέννησή 
του. Πώς νιώθετε κάθε φορά που ερμη
νεύετε τα τραγούδια του; Έχει αλλάξει 
ο τρόπος που τα αντιμετωπίζετε μετά 
τον θάνατό του;
Ο Μίκης νιώθω ότι είναι παρών σε κάθε 
συναυλία με τη μουσική και τα ωραία τρα
γούδια του. Στο Μέγαρο Μουσικής Θεσσα
λονίκης θα ακουστούν γνωστά η λιγότερο 
γνωστά τραγούδια του με τη Συμφωνική 
Θεσσαλονίκης υπό τη διεύθυνση του εξαί
ρετου μαέστρου με διεθνή καριέρα Μύρωνα 
Μιχαηλίδη, με τον οποίο είχα τη χαρά να 
συνεργαστώ και στην Ελλάδα και στο εξω
τερικό και με την ενορχήστρωση του Αντώ
νη Σουσάμογλου. Πιστεύω ότι θα είναι μία 
ξεχωριστή συναυλία. Ο Μύρων Μιχαηλίδης 
είναι μία εγγύηση, θα διευθύνει μάλιστα και 
τη σουίτα μπαλέτου του Θεοδωράκη για ορ
χήστρα «Ελληνική Αποκριά».

Τρία χρόνια μετά χο φευγιό του τι σας 
έχει λείψει πιο πολύ από αυτόν, τι κρα
τάτε;
Τη διδασκαλία του πάνω στο τραγούδι και 
τον δημιουργικό ενθουσιασμό του, ακόμα 
και στις πιο δύσκολες στιγμές, δεν τα ξε
χνώ ποτέ.

Σε τι διαφωνούσατε μαζί του;
Διαφωνίες πάντα υπάρχουν και στις μουσι
κές οικογένειες, αλλά ποτέ σε τέτοιο βαθμό 
που να διαταράξουν τη συνεργασία μας.

Με δεδομένο ότι η τέχνη είναι καθρέ
φτης της κοινωνίας, πως αντικατοπτρί
ζεται σε αυτόν η Ελλάδα του 2024 με 
βάση τις τέχνες που «καταναλώνονται» 
σήμερα μαζικά;
Νομίζω ότι το έργο του Μίκη δεν είναι μία 
απλή διασκέδαση αλλά μία βαθύτερη κουλ
τούρα μουσική και ποιητική, είναι ένα άλ
λο σάμπαν, ποτέ δεν το συγχέω με ό,τι άλ
λο παρουσιάζεται κυρίως σήμερα. Σήμερα 
βρισκόμαστε σε μία άλλη εποχή, όλα είναι 
διαφορετικά, είναι επόμενο να έχουν επη
ρεάσει και το τραγούδι, το οποίο φοβάμαι 
έχει χάσει την γνησιότητά του.

Επί των ημερών σας υπήρχαν στον χώρο 
των τεχνών άνθρωποι με προσωπικότη
τα που στιγμάτισαν και θα στιγματίζουν 
τον χώρο της μουσικής για πολλά χρόνια 
ακόμα. Βγαίνουν σήμερα τέτοιες προ
σωπικότητες; Αν όχι, τι είναι αυτό που 
λείπει ή που υπάρχει σε αφθονία;
Το έντεχνο τραγούδι, όπως ονομάστηκε, 
είναι γέννημα μίας εποχής ανάτασης και 
συμμετοχής, της δεκαετίας του ’6ο με τη 
δύναμη και την αξία του μίλησε στις ψυχές 
των ανθρώπων, γι’ αυτό και υπάρχει μέχρι 
σήμερα και θα υπάρχει πάντα. Αποτελεί τη 
σύγχρονη πολιτιστική μας κληρονομιά. Τρα
γούδια του Θεοδωράκη, Χατζίδάκι, Ξαρχά- 
κου, Σαββόπουλου, Λοΐζου, Μικρούτσικου 
και άλλων δεν χάνουν την αξία τους, γιατί εί
ναι γνήσια, μίας τέχνης αυθεντικής με εξαι
ρετική ποίηση και στίχο. Ό,τι ακολούθησε 
μετά επηρεάστηκε από ξένα και. εμπορικά 
πρότυπα, άλλαξε και ο τρόπος πρόσληψης 
της κοινωνίας από τα νέα μέσα επικοινωνί
ας και το καινούριο τραγούδι δεν απέκτησε 
ισχυρή δική του προσωπικότητα. Παρ’όλα 
αυτά ελπίζω και πιστεύω ότι οι νέες γενιές 
μουσικών και συνθέτων θα βρουν το δρόμο 
τους στα νέα δεδομένα.

Δύο πόλεμοι στη «γειτονιά» μας, η ακρο
δεξιά ανεβαίνειπαγκοσμίως, η εποχή της

Τεχνητής Νοημοσύνης είναι ήδη εδώ. 
Ζούμε σε μία εποχή μεγάλων αλλαγών. 
Σας δημιουργούν φόβο αυτά; Είστε αι
σιόδοξη για το μέλλον;
Οι πόλεμοι που διεξάγονται δίπλα μας, η 
ρευστότητα των καταστάσεων, η ενδυνάμω
ση των ακροδεξιών παντού και η αδιαφορία 
του κοινού και των νέων ασφαλώς και με 
προβληματίζουν. Πιστεύω σε μία αφύπνιση 
του κόσμου, όλα έχουν τα όριά τους και τα 
φαινόμενα αυταρχισμών, σύγχυσης και πα
ρακμής κάποια στιγμή θα ανατραπούν, δεν 
μπορώ να πιστέψω στον άβουλο άνθρωπο 
και στους καθησυχασμένους πολίτες, ούτε 
μόνο στην εμπορική τέχνη της διασκέδασης.

Ζήσατε εποχές που η νέα γενιά ήταν δια
τεθειμένη να θυσιάσει και να θυσιαστεί 
για ένα καλύτερο μέλλον. Σήμερα βλέ
πετε αυτήν τη θέληση και την ορμή να 
παλέψει για το δίκιο και την ελευθερία; 
Διατηρώ την αισιοδοξία μου, στην Ιστορία 
πάντα υπάρχει μία πρωτοπορία που βγαίνει 
μπροστά, ξυπνά συνειδήσεις μας κάνει δημι
ουργικούς με όραμα, με στόχους που δίνουν 
νόημα στη ζωή μας. Καιρός να προχωρήσου
με, δεν αρμόζει -κυρίως στους νέους- ο κα- 
θησυχασμός και η αδιαφορία, γιατί οτο τέλος 
τέλος είναι εις βάρος της ίδιας τους της ζωής.

Ποια είναι τα σχέδιά σας για το 2025;
Μετά τις συναυλίες στο Μέγαρο Μουσι

κής της Θεσσαλονίκης την Πρωτοχρονιά και 
στις 2 Ιανουάριου, στις ι6 Φεβρουάριου θα 
είμαι στο Μέγαρο Μουσικής της Αθήνας με 
το Canto Ceneral, τον σπουδαίο βαρύτονο 
Τάση Χριστογιαννοπουλο καί στη διεύθυνση 
ορχήστρας τον εξαίρετο και παλιό συνεργά
τη του Μάνου Χατζίδάκι, Μίλτο Λογιάδη. 
Την άνοιξη έχω συναυλίες στη Φινλανδία και 
Γερμανία, μετά βλέπουμε, καλά να είμαστε.

Τι κρατάτε από το 2024, τι εύχεστε για 
το 2025;
Στα διεθνή θέματα το ’24 δεν έχω κάτι κα
λό να κρατήσω γι’ αυτό μεταθέτω τις ελπί
δες μου για το 2025. Με την ευκαιρία εύχο
μαι σε εσάς, στους αναγνώστες σας και σε 
όλους τους Θεσσαλονικείς μία καλή χρονιά 
με υγεία, πρόοδο και ειρήνη.
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